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S V Á T E Č N Í    S L O V O  
 

Vážení spoluobčané, 
 

již po páté „využívám“ náš Heřmánek k pronesení 
svátečního slova.  
 

Super volební rok 2010 opětovně utekl jako voda. Troje volby 
znamenaly změny v poslanecké sněmovně, v senátu a v zastupitelstvu 
obce. Právě v zastupitelstvu došlo k nadpoloviční obměně, protože již 
neobhajovali svůj mandát Bednář Pavel, MVDr. Cacek Josef, Jeřábek 
Stanislav a Rensová Marie. Touto cestou bych jim chtěl moc poděkovat 
za velmi dobrou spolupráci při rozhodování o záležitostech obce, a že 
jsme společně vycházeli ve slušnosti a ne jak to vídáme v televizi při 
jednání poslanecké sněmovny.  

 

Letošní rozpočet se nejvíce soustředil na dokončení kanalizace a 
ČOV v částce 4 mil. Kč a 0,5 mil. Kč na opravu místních komunikací 
po kanalizaci, kterou jsme raději vzhledem k nízkým teplotám přesunuli 
na rok 2011. Za což se dotčeným obyvatelům omlouvám. Ještě jsme 
nad plán vybudovali dvě kanalizační stoky v celkové délce 50 m za 348 
tis. Kč. Po roce na čistírně skončil zkušební provoz, který ukázal, že 
ČOV čistí velmi dobře a dle povolených parametrů, ale také se zjistilo, 
že na ČOV přitékají balastní vody, které několikanásobně zdražují 
provoz. Proto se budeme snažit příští rok část staré kanalizace opravit, 
aby spodní voda nezvyšovala provozní náklady. Na jaře bychom chtěli 
uskutečnit na ČOV den otevřených dveří, ale to se dozvíte v příštím 
vydání. S výstavbou kanalizace se nám také podařilo rozšířit chodník na 
náměstí a položit zámkovou dlažbu na chodníku od náměstí ke 
Konzumu. Vím, že to bylo časté téma obyvatel na to, jak jim to dlouho 
trvá, ale obec toto přišlo cca na 14 tis. Kč, což je směšná částka na 
opravu a rozšíření 200 m2 chodníku.  

 

Druhou větší akcí bylo rozšíření veřejného rozhlasu a osvětlení 
v Českých Heřmanicích od Marcalových po Jeřábkovi ve výši 120 tis. 
Kč. Nejednalo se jenom o rozšíření, ale také o to, že nadzemní vedení se 
instalovalo do jednoho výkopu s elektrickým vedením a konečně 
zmizela změť drátů a kabelů vedoucích po sloupech a domech.  

 

Třetí akcí byla oprava křížku na Borové za 114 tis. Kč. Obec přispěje 
44 tis. Kč Mikroregionu Vysokomýtsko, který ho opravil v rámci 
dotačního titulu Kulturní dědictví Vysokomýtska s dotací 70 tis. Kč od 
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Pardubického kraje. V letošním rozpočtu bylo ještě pamatováno na 
opravu pomníku padlých před OÚ, ale to již nevyšlo. Takže úkol pro 
příští rok. 

 

Poslední událostí, o které se chci zmínit je rozdělení základní a 
mateřské školy na dvě samostatné příspěvkové organizace. Spousta lidí 
v tom vidí nějaký záludný tah. Prosím, my pouze vracíme princip 
fungování těchto subjektů, který tady existoval od 70 let minulého 
století do konce roku 2002. Je to pouze reakce na to, co si přeje většina 
rodičů, zaměstnanců, veřejnosti a především zřizovatel, tedy obec. Je to 
pro nás i zkušenost pro příště, že to, co dobře funguje 30 let, nemusíme 
přece měnit kvůli úspoře financí. A to je možná jediné negativum, které 
při rozdělení může nastat - větší náklad na provoz. Ale vidíte sami, že 
peníze nejsou všechno, aby vše dobře fungovalo. Novým jmenovaným 
ředitelkám Michaele Flídrové (MŠ) a Mgr. Jaroslavě Kafkové (ZŠ) přeji 
pevné nervy a odvahu se poprat s počátečními problémy při vzniku 
těchto organizací. Nechtěl bych ale zapomenout, a je to především 
slušnost, také poděkovat bývalé paní ředitelce Mgr. Janě Jandové za 
práci, kterou odvedla za svého vedení školy a školky. 

 

Milí spoluobčané a čtenáři našeho čtvrtletníku, nechci ze svátečního 
slova dělat zprávičky ze zastupitelstva a jiná obecní sdělení. Tudíž mně 
dovolte z celého srdce Vám popřát krásné Vánoce. Užijte si adventní 
čas se svými blízkými, zastavte se na chvíli a udělejte si sváteční 
pohodu. Především zapomeňte na neúspěchy a chmury v životě. Prosím, 
rozdávejte okolo sebe pocit radosti a pohody, protože to nám všem 
pomůže a budeme spolu v obci vycházet lépe, než to bylo třeba 
doposud. 

 
 Závěrem Vám společně se zastupiteli přeji do nového roku hodně 

zdravíčka, životní vitalitu, pracovní úspěchy, elán do života a 
samozřejmě trochu peněz na živobytí. 

 
Vše ostatní si popřejeme osobně buď na vánočním koncertě dne 

18.12. od 19 hod. v kulturním domě nebo u silvestrovského ohňostroje 
dne 31.12.2010 od 18 hod. na fotbalovém hřišti. 

            
   

- Pavel Eliáš -  
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Zprávi čky z jednání zastupitelstva obce : 
 

Dne 16. 08. 2010 : 
� ZO schválilo nabídku firmy EVT Stavby s.r.o., 

Svitavy na povrchovou úpravu místních komunikací 
po výstavbě kanalizace a ČOV. Vzhledem k tomu, že při akci „České 
Heřmanice – kanalizace a ČOV“ je možné z dotace hradit pouze 
povrchovou úpravu v místě výkopu po kanalizačních řádech, musí obec 
investovat mimo trasy stok. Povrchová úprava spočívá ve dvojitém 
emulsním postřiku a dvojitým podrcením kameniva ve výši 378.284,- 
Kč bez DPH. 

� ZO schválilo nabídku firmy PC COMP s.r.o., Vysoké Mýto na zřízení 
služby VoIP Telefonie pro potřeby Obecního úřadu v Českých 
Heřmanicích. Jedná se telefonování z pevných linek přes internet, což 
sníží měsíčně náklady cca o 50%.  

� ZO schválilo předloženou Smlouvu o společném postupu zadavatelů při 
centralizovaném zadávání a o zmocnění centrálního zadavatele mezi 
Obcí České Heřmanice a Městem Vysoké Mýto. Předmětem této 
smlouvy je úprava vzájemných práv a povinností centrálního zadavatele 
(Město Vysoké Mýto) a pověřujících zadavatelů (v našem případě Obec 
České Heřmanice) k třetím osobám a k sobě navzájem v souvislosti s 
centralizovaným zadáním veřejné zakázky: „Veřejná zakázka o 
sdružených službách dodávky elektrické energie a zemního plynu“. 
Jedná se o elektronickou aukci (veřejnou zakázku), která vybere 
dodavatele elektrické energie a zemního plynu s nejnižší cenou pro 
centrálního zadavatele (Město Vysoké Mýto) a pověřující zadavatele 
dodávky (obce, které uzavřou tuto smlouvu). Tímto dojde v budoucnu 
ke snížení nákladů na el. energii a zemní plyn pro naši obec a popřípadě 
pro ZŠ a MŠ. 

� ZO schválilo finanční pomoc ve výši 10.000,- Kč Obci Heřmanice v 
Libereckém kraji. Obec byla postižena bleskovou povodní.  

� ZO schválilo nákup hasičského automobilu AVIA typu DVS 12 A30 
pro JSDHO Netřeby od Obce Třebovice ve výši 20.000,- Kč. Obec 
Třebovice zajistí STK a snížení počtu dopravovaných osob na 9, převod 
automobilu uhradí naše obec. 

� ZO jednalo o akci „Výměna střešní krytiny na budově č.p. 75 v 
Českých Heřmanicích“, na kterou žádala obec dotaci z POV 
Pardubického kraje na letošní rok. Starosta připravil ZO stručný přehled 
příjmů a výdajů obce do konce července. Z toho vyplývá, že tuto akci 
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nelze zrealizovat v tomto roce. Je, ale možné požádat Pardubický kraj o 
posunutí termínu vyúčtování do konce příštího roku, čímž by obec 
nemusela vracet dotaci a mohla by na příští rok požádat ještě o další 
akci z POV.   

� ZO schválilo nabídku firmy JAFIS s.r.o., Litomyšl na zpracování 
projektové dokumentace včetně územního a stavebního povolení na 
akci „Rozšíření chodníku v obci České Heřmanice“ v předpokládané 
výši 19.000,- Kč a dle ceníku Mandátní smlouvy č. 3-2010 uzavřené 
mezi Obcí České Heřmanice a firmou JAFIS s.r.o., Moravská 786, 
Litomyšl. Jedná se o částečné rozšíření chodníku v centru obce od čp. 
53 po čp. 55. Tato akce byla povolena stavební komisí v Českých 
Heřmanicích v roce 2006, což pozbylo platnosti.  

� ZO schválilo finanční příspěvek 1.000,- Kč pro MS Březina České 
Heřmanice na ceny do střelecké soutěže XXXVIII. ročník 
Sloupenského poháru. 

� ZO jednalo o ústní stížnosti na volné pobíhání psů v obci a následným 
neuklizením psích exkrementů. ZO navrhuje tuto problematiku řešit 
obecně závaznou vyhláškou (nové ZO) popřípadě v současné době na to 
upozornit místním rozhlasem.  

 
Dne 06. 09. 2010 : 
� ZO schválilo podání žádosti ze strany zřizovatele PO Základní škola a 

Mateřská škola České Heřmanice o zápis změny v údajích vedených v 
rejstříku škol a školských zařízení týkající se nejvyššího povoleného 
počtu dětí/žáků v jednotlivých školách a školských zařízeních v této 
příspěvkové organizaci dle stanoviska Krajské hygienické stanice 
Pardubického kraje, územní pracoviště Ústí nad Orlicí č.j. 
3507/10/HDM-UO/5.5. Tímto dojde s účinností k 1.12.2010 ke snížení 
nejvyššího povoleného počtu dětí/žáků v jednotlivých školách a 
školských zařízeních následovně: základní škola (IZO: 102 642 362) – 
snížení nejvyššího povoleného počtu žáků ze 41 na 40 žáků, školní 
družina (IZO: 118 000 616) – snížení nejvyššího povoleného počtu žáků 
ze 40 na 25 žáků, mateřská škola (IZO: 107 589 192) – snížení 
nejvyššího povoleného počtu dětí z 26 na 23 dětí, školní jídelna (IZO: 
102 930 538) – nejvyšší povolený počet stravovaných: 60, beze změny.  

� ZO schválilo: 
a)  zřízení nových příspěvkových organizací ke dni 1.1.2011 na dobu 
neurčitou Základní škola České Heřmanice, se sídlem České 
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Heřmanice 50, IČ: zatím nepřiděleno Mateřská škola České Heřmanice, 
se sídlem České Heřmanice 50, IČ: zatím nepřiděleno 
 

b) zřizovací listiny nově zřízených příspěvkových organizací Základní 
škola České Heřmanice a Mateřská škola České Heřmanice s účinností 
od 1.1.2011 
 

c) zánik příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola 
České Heřmanice, se sídlem České Heřmanice 50, 565 52 České 
Heřmanice, IČ: 70 988 811 rozdělením na nově zřízené příspěvkové 
organizace dle bodu a) tohoto usnesení, ke dni 31.12.2010 
 

d)  vyjmutí majetku zanikající příspěvkové organizace uvedené v bodě 
c) tohoto usnesení z její dosavadní správy dnem 31.12.2010 a předání 
tohoto majetku do správy nově zřízených příspěvkových organizací 
uvedených v bodě a) tohoto usnesení ke dni 1.1.2011 takto: 
 

Na nově zřízenou příspěvkovou organizaci Základní škola České 
Heřmanice přechází k datu jejího vzniku majetek, práva a závazky 
zanikající příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola 
České Heřmanice a je jí svěřován majetek zřizovatele, vše týkající se 
činnosti základní školy a školní družiny, a to v rozsahu stanoveném ve 
Zřizovací listině Základní školy České Heřmanice a jejích přílohách. 
 

Na nově zřízenou příspěvkovou organizaci Mateřská škola České 
Heřmanice přechází k datu jejího vzniku majetek, práva a závazky 
zanikající příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola 
České Heřmanice a je jí svěřován majetek zřizovatele, vše týkající se 
činnosti mateřské školy a školní jídelny, a to v rozsahu stanoveném ve 
Zřizovací listině Mateřské školy České Heřmanice a jejích přílohách. 

� ZO schválilo vyhlášení konkursů na pracovní místo ředitele/ředitelky 
příspěvkové organizace Základní škola České Heřmanice se sídlem 
České Heřmanice 50 a na pracovní místo ředitele/ředitelky příspěvkové 
organizace Mateřská škola České Heřmanice se sídlem České 
Heřmanice 50. Konkursy budou vyhlášeny na základě Usnesení 
zastupitelstva obce č. 100/2010 bod a).   

� ZO schválilo nabídku Geodézie Cindr, Česká Třebová na zhotovení 
geometrických plánů pro vyznačení věcného břemene na průběh 
kanalizace (změna výtlaku V3, dokončení napojení obce stoka č.1 a č.2) 
v Obci České Heřmanice a zaměření 7 ks kanalizačních přípojek v 
souhrnné ceně 23.360,- Kč bez DPH.  
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� ZO informoval ZO o akci „Poldr České Heřmanice“. Jedná se o téměř 
identickou akci s původním názvem „Revitalizace Sloupnického potoka 
s retenční nádrží a poldrem nad obcí České Heřmanice“. Vzhledem k 
tomu, že dotační titul je vypsán pouze na poldry, tak název akce nesmí 
obsahovat slovo revitalizace. Nebude-li na tuto akci územní rozhodnutí 
do konce roku, bude akce vyškrtnuta ze seznamu pro případnou dotaci 

� ZO schválilo předloženou nabídku firmy Vodovody a kanalizace 
Vysoké Mýto, s.r.o., Vysoké Mýto na opravu původní kanalizace v 
cenové výši 113.412,- Kč včetně DPH. Jedná se o to, že do původní 
kanalizace díky netěsnosti natékají balastní vody, které zvyšují náklady 
na provoz kanalizace a ČOV a snižují čistící činnost ČOV.  

� ZO schválilo předloženou nabídku firmy PSK, v.o.s., Choceň na 
zakázku malého rozsahu „Kanalizace České Heřmanice – dokončení 
napojení obce“ – stoka 1 a 3 ks kanalizačních přípojek v pozemku obce 
ve výši 181.304,- Kč s DPH.  

� ZO schválilo ukončení nájemní smlouvy ze dne 30.4.2009 s manželi 
Bednářovými na obecní byt č.1 v čp. 75 v Českých Heřmanicích a to 
dohodou ke dni 15.10.2010.  

� ZO schválilo předloženou Smlouvu o dílo č. 16-2010 mezi Obcí České 
Heřmanice a firmou JAFIS s.r.o., Litomyšl na zpracování studie stavby 
„Odkanalizování a plynofikace obce České Heřmanice - místní části 
Borová“ ve výši 25.000,- Kč bez DPH. Součástí studie budou technické 
a výkresové podklady a propočet investičních nákladů.  

� ZO jednalo o úhradě části nákladů (14.800,- Kč) na dopravu dětí do ZŠ 
Sloupnice do konce roku 2010, které skončily v ZŠ České Heřmanice. 
Jedná se především o děti z Netřeby (špatný spoj). ZŠ Sloupnice a Obec 
Sloupnice zajistily dopravce pana Leksu. Na nákladech na dopravu se 
budou podílet rodiče, Obec Sloupnice a Obec České Heřmanice. ZO 
souhlasí s úhradou, protože když budou docházet děti do ZŠ Sloupnice, 
tak obec nebude platit Obci Sloupnice neinvestiční náklady na žáka 
(průměrně 7 tis.), což platí Městu Litomyšl, Vysoké Mýto a Obci 
Cerekvice. Do ZŠ Sloupnice v současnosti dochází 9 dětí. ZO 
doporučuje od roku 2011 prověřit další možnosti dopravy, nebo využít 
dopravu do ZŠ Sloupnice pro dopravu dětí z Netřeby do ZŠ České 
Heřmanice a MŠ České Heřmanice. 
 

Dne 20. 09. 2010 : 
� ZO schválilo Rozpočtové opatření č. 3/2010, kterým dojde v souladu s 

ustanovením §16 zákona č.250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
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územních rozpočtů, k přesunu rozpočtových prostředků, aniž se změní 
celkový objem rozpočtu.  

� ZO schválilo POV (program obnovy venkova) na rok 2011 – 
„Kanalizace a ČOV – úroky“ ve finanční výši 140.000,- Kč. Dotace od 
Pardubického kraje 98.000,- Kč, obec 42.000,- Kč. 

� ZO delegovalo zástupce zřizovatele Pavla Eliáše a Libora Bednáře do 
konkursní komise pro konkurs na pracovní místo ředitele/ředitelky 
příspěvkové organizace Základní škola České Heřmanice se sídlem 
České Heřmanice 50 a do konkursní komise pro konkurs na pracovní 
místo ředitele/ředitelky příspěvkové organizace Mateřská škola České 
Heřmanice se sídlem České Heřmanice 50. 

� ZO schválilo mimořádné odměny za rok 2010 v předložené podobě. 
Jedná se o práce pro obec (Heřmánek, zeleň, veřejné osvětlení, kronika, 
internetové stránky atd.).  

� ZO schválilo nabídku firmy JD DLOUHÝ s.r.o., Vračovice-Orlov na 
povrchovou úpravu místní komunikace KN č. 82/3 a část 1197 v k.ú. 
České Heřmanice dotčenou stavbou kanalizace a ČOV, vyjma šíře 
výkopu po uložené kanalizační stoce, a to ve výši 69.200,- bez DPH.  
Tato komunikace nebyla nedopatřením zahrnuta do nabídky firmy EVT 
Stavby s.r.o. a projednána ZO dne 16.8.2010. 

� ZO schválilo předloženou nabídku firmy GAPA spol. s r.o., Voštice 41, 
Vysoké Mýto na opravu panelového pažení Betlémského potoka v 
Chotěšinách ve výši 21.600,- Kč s DPH. 

� ZO schválilo pořádání VIII. reprezentačního plesu Mikroregionu 
Vysokomýtsko v kulturním domě v Českých Heřmanicích a schválilo 
pořízení daru do tomboly ve výši 3.000,- Kč. 

� ZO jednalo o vyjádření k územnímu řízení Správy a údržby silnic 
Pardubického kraje na akci „Revitalizace veřejných prostor České 
Heřmanice“. Vyjádření negativně posuzuje dva stavební objekty: SO 
01-10 Chotěšiny - chodník k autobusové zastávce a SO 01-11 České 
Heřmanice – chodník podél komunikace ve směru na Netřeby. SÚS 
Pardubického kraje požaduje zachovat stávající šíři silnice II/317 při 
výstavbě obou chodníků, což by někde znamenalo pouhou šíři chodníku 
30 cm. Dokonce při výstavbě chodníku SO 01-11 má být zachováno 
záchytné zabezpečovací zařízení (svodidla u čp. 29) a vzhledem k 
nevyhovující konstrukci mostu doporučuje SÚS Pardubického kraje 
vést trasu chodníku mimo mostní objekt. ZO doporučuje tyto dva 
stavební objekty z projektu vypustit a projednat v územním řízení pouze 
stavební objekty od SO 01 – 01 po SO 01 – 09. 
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Dne 11. 10. 2010 : 
� ZO schválilo po tajné volbě nájemce obecního bytu č.1 v čp. 75 v 

Českých Heřmanicích pana Ing. Lukáše Hlávku, bytem České 
Heřmanice 101. 

� ZO schválilo předložené Směrnice obce č. 6/2010 o systému účetnictví, 
Směrnici č. 7/2010 o vnitřním kontrolním systému účetní jednotky a 
Směrnici č. 8/2010 o vedení pokladny.  

� ZO souhlasilo s technickým zhodnocením dle odst. VI. bodu 7.  
Provozovatelské smlouvy č. 1/2009 o provozování vodohospodářského 
majetku uzavřené dle občanského zákoníku ze dne 11.11.2009 mezi 
vlastníkem obcí České Heřmanice a provozovatelem společností 
Vodovody a kanalizace Vysoké Mýto, s.r.o., Čelakovského 6/II, 566 01 
Vysoké Mýto spočívající v možnosti přepnutí systému na zapínání a 
vypínání čerpadel od plováků, možnost nastavení střídání agregátů dle 
motohodin, náhradu ultrazvuku za tenzometr v cenové výši 35.105,- Kč 
bez DPH. 

� ZO schválilo prodej 12 kmenových akcií ČSAD Ústí nad Orlicí, a.s. 
zájemci Mgr. Zdeňku Geistovi, bytem Petra Fasta 1594, Říčany u Prahy 
v hodnotě 250,- Kč za akcii. 

� ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 4/2010 v předložené podobě. 
 

Dne 08. 11. 2010 (ustavující zasedání zastupitelstva obce): 
� ZO v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích určuje, že pro 

výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě 
uvolněn. 

� ZO schválilo tajný způsob volby starosty a místostarosty. 
� ZO zvolilo starostu obce Pavla Eliáše, bytem České Heřmanice čp. 94. 
� ZO zvolilo místostarostu obce Tomáše Jeřábka, bytem České 

Heřmanice čp. 38. 
� ZO zřídilo finanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou 

tříčlenné. 
� ZO zvolilo předsedu finančního výboru DiS. Michala Šimka a členy 

MVDr. Josefa Cacka a Ing. Karla Šimka. 
� ZO zvolilo předsedu kontrolního výboru Libora Bednáře a členy Miloše 

Sobela a Radoslava Roubínka. 
 

- pe - 
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Nepravda se nemá říkat . . . 
 

Vážení spoluobčané, vážení čtenáři Heřmánku.  
 

V Heřmánku č. 3 letošního roku v příspěvku Nový školní rok ve 
školce a škole na str. 10 jste se dočetli, že Obecní úřad České Heřmanice, 
jako zřizovatel školy, plánuje zásadní organizační změny, a to rozdělit ZŠ 
a MŠ na dva samostatné právní subjekty, a tím dojde k výraznému 
omezení kapacity obou subjektů a poskytovaných služeb. V celém tomto 
odstavci je uvedena řada nepravd.  
 

Za prvé – zřizovatelem je obec České Heřmanice a nikoliv obecní 
úřad.  
 

Za druhé – informace, že rozdělením na dva subjekty dojde 
k výraznému snížení míst a že oba nově vznikající subjekty budou muset 
splňovat jiné hygienické normy než subjekt, který má svou kapacitu 
schválenou z dřívějších let, je také nepravda. Na vysvětlenou – k úpravě 
počtu dětí a žáků v MŠ a ZŠ mělo totiž již dojít po 17.10.2005, kdy vešel 
v platnost prováděcí právní předpis k zákonu o ochraně veřejného zdraví, a 
tím je vyhláška č. 410/2005 Sb. o hygienických požadavcích na prostory a 
provoz zařízení a provozoven pro výchovu a vzdělávání dětí a 
mladistvých. Právě tato vyhláška stanovuje určené plochy (prostorové 
podmínky) na 1 dítě a žáka dle prováděné činnosti v ZŠ a MŠ. Současně § 
7 odst. 1 zákona č. 258/2000 Sb. o ochraně veřejného zdraví, upravuje, 
kdo je povinen zajistit splnění těchto hygienických požadavků. Cituji tento 
odstavec – „Školy a školská zařízení zapsaná do školského rejstříku, s 
výjimkou zařízení pro další vzdělávání pedagogických pracovníků, 
školských poradenských zařízení a zařízení školního stravování, a dále 
zařízení sociálně výchovné činnosti a zařízení pro děti vyžadující 
okamžitou pomoc (dále jen "zařízení pro výchovu a vzdělávání") jsou 
povinny zajistit, aby byly splněny hygienické požadavky upravené 
prováděcím právním předpisem na prostorové podmínky, vybavení, 
provoz, osvětlení, vytápění, mikroklimatické podmínky, zásobování 
vodou, úklid a nakládání s prádlem. Povinnost uvedenou ve větě první má 
i osoba provozující živnost péče o dítě do 3 let věku v denním režimu a 
osoba provozující živnost výchova a mimoškolní vzdělávání, je-li živnost 
provozována v provozovně.“ Takže jestli jsou školy něčeho povinny, tak 
za to zodpovídá statutární zástupce (ředitel školy). Tak to zní i ve sdělení, 
které jsem si na základě článku z minulého čísla nechal vypracovat 
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vedoucí oddělení hygieny dětí a mladistvých Krajské hygienické stanice 
Pardubického kraje Územní pracoviště Ústí nad Orlicí. Pro úplnost ještě 
dodám, že v tomto sdělení je také uvedeno, že stejné parametry 
prostorových podmínek byly již obsaženy v předchozí vyhlášce č. 
108/2001 Sb., která nabyla platnost 9.3.2001 a pozbyla platnosti účinností 
výše zmíněné vyhlášky č. 410/2005 Sb. Samozřejmě buďme objektivní. 
Jestli ředitel školy, který měl plně respektovat požadavky vždy platné 
vyhlášky nemohl nebo nevěděl jakým způsobem dát tyto normy do 
souladu s rejstříkem škol a školských zařízení, měl na dané skutečnosti 
upozornit zřizovatele a společnými silami jednat, aby provoz obou škol byl 
provozován v souladu se zákonem. Takže nemůže být řeč o tom, že nově 
vznikající subjekty mají  jiné hygienické normy než stávající subjekt a že 
rozdělením výrazně omezíme kapacitu poskytovaných služeb.  
 

Za třetí a možná největší nepravda – „snížení kapacity školní družiny 
z více než 40 míst na pouhých 25“. Pominu-li zodpovědnost ředitele za 
dodržování zákonem daných prostorových podmínek pro žáka, tak právě 
zřizovatel se zasadil o kapacitu 25 žáků ve školní družině. Vysvětlení je 
jednoduché. Kdyby zůstala vedena školní družina v místnosti jídelny ZŠ 
(plocha místnosti 40,28 m2), tak by kapacita školní družiny byla pouze 20 
žáků! Zde se právě zasadil zřizovatel a přesunul činnost školní družiny do 
jedné z tříd ZŠ, a tím navýšil kapacitu na 25 žáků. Možná kdybychom 
vybrali pro družinu tu větší třídu, tak by mohla být kapacita ještě vyšší. 
Ruku na srdce, proč bychom to dělali, když v současnosti do ZŠ chodí 10 
dětí místo až 20 možných. A popravdě, změnit se to dá vždy. Každopádně 
bychom byli rádi, kdyby se v naší škole učilo a posléze navštěvovalo 
školní družinu víc jak 25 dětí. A tím chci dojít k větě, která se mě osobně 
nejvíce dotkla a osočila zřizovatele – „Dále se jedná o přesun školní 
družiny do jedné z učeben v souvislosti s tím, že obec plánuje i v dalších 
letech základní školu jako jednotřídku.“ Tak vážení spoluobčané, tady 
jednoznačně říkám, že zřizovatel není odpovědný za současný stav 
v základní škole, kde se učí pouze 10 dětí v jednotřídce. Jaké byly důvody 
rodičů, kteří své děti přehlásili na jinou školu? Leží na straně zaměstnanců 
a ředitele školy nebo jsou příčiny jiné? To nechám na Vás. Všeobecně by 
mělo platit, že pokud není někdo schopen unést svoji vinu, nechť ji nehází 
na jiné. Myslím si, že nařknout zřizovatele, že plánuje v dalších letech 
v ZŠ jednotřídku, je liché. Jestliže je na základní škole pouze jednotřídka, 
tak obec při stavu 10 žáků a více nedoplácí žádné mzdové náklady na 
učitele. V případě dvoutřídky je tento stav 26 žáků a více. Bude-li tento 
stav méně jak 26 žáků, tak obec může povolit výjimku z počtu žáků, ale 
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také musí k státním prostředkům na mzdy učitelů ještě doplácet v průměru 
30 tis. Kč na chybějícího žáka pod stanovený limit. Příklad: takže i když 
zřizovatel není zodpovědný za vzniklou situaci a v příštím roce přijde do 
ZŠ 8 dětí a nikdo neodejde, v případě zavedení dvoutřídky doplatek na 
mzdy učitelů bude 240 tis. Kč. Přitom provoz ZŠ a MŠ dotujeme 480 tis. 
Kč ročně. Ne, to si opravdu jako obec nemůžeme dovolit. Takže plánovat 
v dalších letech jednotřídku se nedá, ale musíme najít ten správný čas, kdy 
bude v ZŠ po příchodu předškoláků alespoň 20 dětí a více. Potom o 
dvoutřídce může zřizovatel uvažovat. Ohlédněme se zpátky. Tento stav 
mohl být již v tomto školním roce. 

 

Abych byl korektní, tak v tomto článku je také jedna pravda. Ano, 
obec k 1.1.2011 rozděluje původní příspěvkovou organizaci Základní 
škola a Mateřská škola České Heřmanice na dvě nové a to Základní škola 
České Heřmanice a Mateřská škola České Heřmanice.  Musím předeslat, 
že je to opravdu v kompetenci zřizovatele a nikoho jiného. Důvody tohoto 
kroku byly již opakovaně a veřejně prezentovány.  

 

Tímto doufám, že se v Heřmánku již nevyskytnou další nepravdivé 
informace. A celkově si myslím, že jakékoliv rádoby problémy mezi 
zřizovatelem a ZŠ a MŠ by se neměly řešit přes média, ale osobně. A 
v případě dotazů od občanů rád osobně odpovím. 

 
                       -pe- 

 

 

Dle plánu preventivně výchovné činnosti na úseku požární ochrany pro rok 
2010 obec zveřejňuje v Heřmánku 4/2010 následující článek: 
 

ROZMRAZOVÁNÍ PLAMENEM  
 

 Požáry vzniklé rozmrazováním patří mezi časté případy v zimním 
období v každém roce. Především v zimních měsících, kdy dochází 
k náhlému snížení venkovní teploty, nejsou spoluobčané a organizace na 
tento pokles důsledně připraveny. Dochází pak k zamrzání vodovodních 
potrubí, dopravních prostředků, přístrojů, strojů a armatur. Při požadavku 
rychlého rozmrazení těchto zařízení se přistupuje především 
k rozmrazování. 
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 Ze statistiky požárů jsou známé případy, kdy došlo k požáru 
zemědělských objektů, případně k otravě dobytka oxidem uhelnatým a 
následně k jeho úhynu. Příčinou bylo rozmrazování zamrzlého 
vodovodního potrubí zapálením slámy, kterou se potrubí obložilo. 
  

Po víkendové návštěvě u rodičů se rodinka vrátila do svého domku a 
majitel zjistil, že je zamrzlé potrubí ústředního topení ve sklepě. Jak na to, 
když je v domě velká zima, pomůže nám benzinová letlampa, ale ouha 
nastala zrada, staré noviny a pavučiny v těsné blízkosti potrubí se snadno a 
rychle vzňaly a majitel se musel dát na ústup. Zahřál se on i hasiči, kterým 
se naštěstí podařilo zachránit obytnou část domu. 

 Obdobně známe případy požárů dopravních prostředků, především 
nákladních automobilů a autobusů, které jejich řidiči rozmrazovali 
rozděláním ohně pod vozidly. Obdobný postup známe v mnoha dalších 
případech, příčinou však vždy bylo rozmrazování nepřípustným způsobem 
a výsledkem pak požár se značnými škodami. 
 

 Přitom známe řadu bezpečných způsobů rozmrazování, které však 
osoby provádějící rozmrazování nepoužívají jen proto, že trvají o trochu 
déle než uvedené nebezpečné způsoby. Je to především rozmrazování 
horkou vodou, kdy zamrzlé potrubí, armaturu, či další předmět poléváme 
horkou vodou, nebo nám pomůže horká pára.  
 

 Nejčastěji dochází k zamrzání vodovodních potrubí, kde lze 
doporučit především elektrické rozmrazování. Je to způsob, při kterém se 
používají rozmrazovací transformátory, toto rozmrazování smí provádět 
poučená osoba a lze jej použít jen na kovová potrubí, nejsou-li jednotlivé 
části izolačně oddělené. Další osoba musí sledovat, nedochází-li 
k nadměrnému oteplování potrubí, především tam, kde nemáme jistotu, že 
se nedotýká hořlavých částí objektu, či zda není izolováno hořlavým 
materiálem. Zde je možnost vzniku i po provedeném rozmrazení. 
 

 Při dodržení uvedených způsobů a podmínek rozmrazování lze 
vzniku požáru bezpečně předejít. V každém případě však vyloučíme 
použití otevřeného plamene. I když jsou uvedené bezpečné způsoby možná 
trochu pracnější a zdlouhavější, tuto nevýhodu mnohokrát vyváží to, že 
objekty a zařízení ochráníme před vznikem požárů a následných škod. 

 
 

                          -pe- 
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Netřebské řádky 
 

Od konce prázdnin, se toho u nás moc nekonalo. Děti se vrátily do 
školních lavic a musejí se opět vzorně učit. Netřebské ženy pravidelně 
každé pondělí cvičí již třetím rokem Jógu.  
Naše sousedka Maruška Pánková oslavila krásné kulaté narozeniny. Tímto 
jí ještě jednou přeji všechno nejlepší a hodně zdraví. Oslava se vydařila, 
nechyběl ani tradiční průvod. Nečekaně se také zrodil ochotnický spolek 
„Netřebáček“, který nastudoval pohádku „O červené Karkulce“.  
Konala se schůzka, kde nám bylo představeno nové zastupitelstvo obce 
z říjnových voleb. Hovořili jsme o tom, co bychom chtěli v naší vísce 
vylepšit, tak uvidíme, jaká bude realita. Debata proběhla v klidné 
atmosféře a někteří vytrvalci v ní pokračovali do pozdních ranních hodin. 
Přiblížil se čas vánoc, konec roku a s ním i poslední číslo našeho 
Heřmánku. Podzim nám pomalu končí a vládu nad ním přebírá paní Zima. 
Sluníčko už nás tolik neohřeje, ale děti se snad opět dočkají sněhu na ty 
báječné zimní radovánky.  
Milí sousedé, dovolte mi vám všem, popřát krásné vánoce, dětem radost 
z dárečků a do nového roku 2011 hlavně hodně zdravíčka a štěstíčka. Říká 
se, že příští rok nebude o moc lepší, co se týká celosvětové hospodářské 
krize. Bohužel, toto ovlivnit nedokážeme. Ale myslím si, že můžeme 
zlepšit naše mezilidské vztahy. Jen se podívejte kolem sebe, kolik zloby a 
nenávisti je všude kolem nás. Proto na vás apeluji slovy z jednoho českého 
filmu: „BUDEME NA SEBE HODNÍ“. Buďme, usmívejme se a bude nám 
dobře. 
Krásný nový rok a těšíme se nashledanou na silvestrovském ohňostroji 
v Heřmanicích. 
                  - do - 
 

 
 
Cesta, která vlastně ani cestou není. 
 

Při tvorbě projektu výstavby nových rodinných domků v Českých 
Heřmanicích byl v připravovaném projektu zohledněn požadavek 
vlastníků sousedních nemovitostí postavených v 70. a 80. létech na 
zachování přístupu k původním zahradám od strany nově vznikajících 
rodinných domků tak, jak byl v minulosti téměř 40 let užíván. V projektu 
nové výstavby byla vytvořena samostatná parcela - proluka po celé délce 
dotčených zahrad, která požadavek přístupu umožnila.  



  

 - 16 -   

 

V původní představě na zachování přístupu k našim zahradám jsme 
předpokládali, že uzavřeme s obcí věcné břemeno, které nám za úplatu 
dovolí tento pozemek využívat k přístupu do našich zahrad. Zastupitelstvo 
obce podmínilo svůj souhlas, naším odkoupením pozemku, aby obci 
nevznikaly další závazky s případnou úpravou a údržbou takto vzniklé 
proluky. S návrhem zastupitelstva jsme souhlasili přesto, že to asi není 
nejlepší řešení, co nám taky zbývalo, přístup do zahrad jsme potřebovali. 
Po vypořádání všech právních náležitostí, včetně včasné úhrady 72.324,- 
Kč za kupovaný pozemek, jsme se na podzim letošního roku staly řádnými 
vlastníky zmiňovaného pozemku. Poté byla parcela zapsaná do katastru 
nemovitostí.  
 

V okamžiku, kdy jsme se stali řádnými vlastníky tohoto pozemku, jsme se 
rozhodli upravit povrch této příležitostné cesty, aby nebyl blátivou 
úvozovou cestou, po které se může jezdit jen za sucha tak, jak tomu bylo 
dosud. Měli jsme na výběr. Mohli jsme každý jednotlivě upravovat díl 
pozemku za svojí zahradou dle svých možností a představ nebo tak, jak 
jsme se nakonec rozhodli, upravit povrch naráz a společně. Každý přispěl 
dle svých znalostí a možností, využil své firmy nebo podpory svého 
zaměstnavatele, a co bych chtěl hlavně zdůraznit je, že veškeré úpravy 
proběhly bez jakýchkoliv finančních požadavků na obec.  
 

Z rozpočtu obce nebyla na námi prováděné úpravy vydaná jediná koruna. 
Není pravdou, že tuto akci, jak jsem se doslechl, obec financovala nebo na 
ní přispěla. Nezapomínejte, že žijeme v době, kdy někdy menší, někdy 
větší akci můžou zrealizovat i soukromé osoby, tak jako jsme to například 
provedli i my. 
 
Tolik na vysvětlenou, za staré i nové sousedy 

      Ing. Hlávka Jan 
 

 
Zprávi čky z mateřské školičky 
 

    Nastávající adventní čas byl a je ve školce ve znamení příprav na blížící 
se jarmark a vánoční besídku. Děti pomáhaly při přípravě výrobků a mezi 
tím pilují pásmo básniček a písniček na besídku. Ti z Vás, co přišli na 
Vánoční jarmark, se mohli potěšit výrobky dětí a prožít příjemné chvíle v 
atmosféře nadcházejících vánočních svátků. 
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    Ani na podzim jsme nezaháleli. V měsíci říjnu jsme byli pozváni 
sloupenskou školkou na výchovný program „Dravci“, kde nám ochránci 
životního prostředí předvedli výcvik dravců a seznámili děti s jejich 
životem ve volné přírodě. 

    V listopadu jsme opět jeli do Sloupnice, tentokrát na divadelní pohádku 
„Putování za modrou vílou“. Pohádka se dětem líbila a už se všichni 
těšíme na prosincové hudební divadýlko, kde pohostíme sloupenskou 
školku my. 
 

    Závěrem bychom chtěly poděkovat panu Jaroslavu Kafkovi za 
„občasnou výpomoc“při opravě hraček a zařízení školky. Bez jeho pomoci 
by spousta věcí skončila na „smetišti“ a loučení s oblíbenými hračkami by 
se neobešlo bez nějaké té slzičky. Náš dík patří i Zdeňku Jirsákovi a 
Stanislavu Jeřábkovi. 
 

    Přejeme všem krásné a klidné prožití vánočních svátků a šťastné 
vykročení do nového roku.  
                                                

    kolektiv zaměstnankyň MŠ 
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Svatba v podobě diamantu  
 
    28. října 2010 dovršili Oldřich Kučera a Božena Kučerová z Českých 
Heřmanic 60 let společného života. Diamant je vzácný a stejně vzácné je i 
jejich šedesátileté manželství. Nebylo vždy vše jen růžové, ale ruku v ruce 
vychovali 3 syny, těší se ze 7 vnoučat a 2 pravnoučat. I když pokročilý věk 
přinesl zdravotní potíže, jsou rádi, že stále mají jeden druhého. 
    
    Přejeme ještě mnoho příjemného, dobré zdraví a pohodu v kruhu svých 
blízkých. 

 

 
 
 
 

S gratulací se připojuje i celý kolektiv redakce Heřmánku 
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VODOVODY A KANALIZACE VYSOKÉ MÝTO s.r.o. 
 

    Na základě rozhodnutí dozorčí rady ze dne 14.10.2010 společnost 
Vodovody a kanalizace Vysoké Mýto s.r.o. od 1.1.2011 zvyšuje cenu 
vodného a to následovně: 
 

vodné  26,36 Kč/m³   tj.    29,- Kč/m³  včetně 10%  DPH 
 

      stočné  zůstává beze změny tj.  25,- Kč/m³ 
 

Spotřeba m3 za starou a novou cenu bude vyfakturována poměrným 
způsobem dle počtu dnů odběru ve starém roce a počtu dnů odběru v 
novém roce z denního průměru. Stav vodoměru k 31.12.2010 také můžete 
sdělit sami písemně, e-mailem na haluskova@vak.vmnet.cz, telefonicky na 
č. 465 424 678 či osobně v pracovní dny od 7.00 do 15.00 hodin, a to do 4. 
ledna 2011. 
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Správa věcí veřejných  
 

 Nedávno jsem potkal kamaráda ze studentských let, dnes 
renomovaného vědce v oboru mikrobiologie. Dlouho jsme se neviděli a 
tak naše povídání nebralo konce, jen se střídala témata, politiku 
nevyjímaje. Zaujal mě svým vážně myšleným názorem, že nejlepší 
politické zřízení je monarchie. Jen s obtížemi jsem nacházel argumenty na 
jeho historicky doložená fakta o blahodárném působení monarchů na život 
našeho národa. Začal u Sáma,  přes Karla IV,  až po Marii Terezii a další. 
Logiku to všechno mělo – všichni se významně zapsali do historie svými 
rozhodnutími, postoji a státnickou moudrostí. I když nepanovali sami, 
jejich slovo bylo konečné. A tak, když se rozhodli, že  sjednotí znesvářené 
rody, ovládnou nová území nebo postaví most a založí univerzitu, či 
zavedou povinnou školní docházku, vždycky to šlo ráz na ráz, bez 
dlouhých odkladů a každý z nich nesl kůži na trh, jak to vlastně ve finále 
dopadne. Nemohl se později vymlouvat na špatnou radu nějakého 
komořího. 
 

 To v demokracii je situace jiná, argumentoval náš vědec. Každá 
vláda nejdříve napravuje škody té předcházející, obě komory parlamentu 
vedou nekončící spory  o pomlčku, imunitu, platy ústavních činitelů a 
důležitá rozhodnutí jako důchodová reforma, úbytek původního 
obyvatelstva nebo koncepce vzdělávání se v poslaneckých lavicích 
nenarodí ani za dvacet let. 
Rychlý obrat diskuze nabrala, když přišla řeč na ty panovníky méně 
osvícené, méně schopné neřkuli škodící. O nich se toho v učebnicích 
historie tolik nepíše. A to se v naši diskuzi nedostalo na totalitní formy 
spravování státu.  
 

 Je dobré se občas zamyslet, jak bychom si představovali správu věcí 
veřejných. I když demokracie v našich podmínkách značné pokulhává za 
ideálem nebo naší představou, přece je ve své nedokonalosti lepší než ty 
předcházející.  
 

 Z demokratických voleb vzešlo také naše nové obecní zastupitelstvo. 
Popřejme mu společně, aby bylo tvůrčí, moudré a ochotné hledat 
nejvhodnější spravování obce pro její obyvatele. Popřejme mu také, aby 
dokázalo, že demokratické rozhodování je přinejmenším stejně dobré jako 
osvícený monarcha.  
 

       - jc - 
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Adventní poselství světla 
 

 Dnes 5. prosince v předvečer svátku sv. Mikuláše byl v Litomyšli 
otevřen nový kostel Církve bratrské. Už tři roky jsme mohli přihlížet 
stavebnímu hemžení v kopci na Svitavy u silnice č. 35, kde vyrůstala 
podivuhodná stavba. A protože jsme mohli vidět krásu i uvnitř nejen v 
prostoru nového kostela, ale i v lidech, kteří přišli, napadlo mě, napsat 
aspoň myšlenku kazatele D. Smetany k této příležitosti, která nejlépe 
vystihuje význam tohoto díla. 
 
„ Kostel jako prostor světla! 
 

Jsem přesvědčen, že společným tématem architekta Zdeňka Fránka a 
výtvarníků Karla Malicha a Václava Cíglera je láska ke světlu. Zdeněk 
Fránek na základě biblického žalmu 57,11:“Bože, tvé milosrdenství až k 
nebi sahá, až do mraků tvoje věrnost“, nechal tento kostel doslova rozzářit 
světlem. Sluneční paprsky zde pronikají trojúhelníkovými okny a hřejivě 
prosvěcují vnitřní prostor. Taktéž i zabudovaná světla osvěcují několikrát 
zalomenou střechu, které je ve věžní části podstavcem skleněného kříže. 
Tento křesťanský symbol z dílny Václava Cíglera chce odrážet přicházející 
světelné vlnění do jiskrné záře. Tím se stává znamením nejen Kristovy 
oběti, ale i jeho vzkříšení a věčné slávy. V obdobné lásce ke světlu se s 
interiérem modlitebny vyrovnává Karel Malich. Svoji plastikou dvou 
prolínajících se kruhů, z nichž bílý je povýšen nad černý, symbolizuje 
vítězství světla nad temnotou. 
 

 Nový kostel chce být svým exteriérem i interiérem v posledku kulisou 
duchovního života. Zde bude žehnáno nemluvňatům, zde budou probíhat 
křty. Zde budou lidé v těžkých i radostných chvílích nabírat povzbuzení, 
zde bude i místo jejich posledního rozloučení. Velmi tomuto kostelu přeji, 
aby se stal prostorem přicházejícího světla.“ 
 
Stojí za to zajet, vidět a přemýšlet! 
 

    - mc - 
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Zprávi čky ze sportu. 
 

Od září se rozběhly pravidelné aktivity v tělocvičně a přibyly i nové  a tím 
se zpestřila nabídka sportovního vyžití. V pondělí je to volejbal, v úterý 
nohejbal a nově začalo cvičení na trampolínách pod vedením zkušené 
cvičitelky Mileny Hlušičkové. Jelikož přeprava trampolín byla dosti 
náročná, dohodli jsme se s cvičitelkou a cvičení probíhá na sále ve 
Vračovicích. Kdo by měl o cvičení zájem, můžete kontaktovat paní Evu 
Jirsákovou. Ve středu se trénuje na připravovaný Pinec cup a po něm je to 
vybájená. Ve čtvrtek je od 19 hodin v liché týdny Zumba. Kdo neví, co to 
je, ať se příjde do tělocvičny podívat a věřím, že se mu tato forma cvičení 
zalíbí natolik, že se k nám přidá. V sudé týdny je to jóga. V pátek pokračuje 
cvičení školních a školkových dětí  a trénink fotbalistů.  A v neděli cvičení 
zvané Pilates. Myslím, že nabídka je velmi bohatá, stačí si jen vybrat a jít si 
protáhnout  svoje tělo. 
6.11. se v Jablonném nad Orlicí konal tradiční Cecilkovský turnaj ve 
volejbale žen. Naše volejbalistky se již několik let pravidelně tohoto turnaje 
účastní. V letošním roce obsadily krásné druhé místo. Úspěch je o to 
cennější, že poslední dva zápasy musely odehrát pouze v pěti hráčkách, 
neboť se jedna hráčka zranila.  
 
    Veliký fanda fotbalu a zároveň kameraman našich fotbalistů Martin 
Řehák nám podal nejnovější informace o fotbale: 
Mužstvo fotbalistů TJ Sokol České Heřmanice vstoupilo do nové sezóny 
2010 – 2011 velice úspěšně. Hned v prvním kole na začátku srpna tým 
deklasoval nepříliš sympatického soupeře z Těchonína šesti góly, na 
kterých se hattrickem podílel uzdravený Lukáš Hlávka. První gól navíc 
vstřelil z penalty Richard Najman, který k nám přišel na hostování 
z Vysokého Mýta. Kromě Richarda v průběhu podzimu do týmu zavítal 
ještě jeho bratr David, který se perfektně zhostil role brankářské dvojky a 
například v Jablonném při absenci Zdeňka Tměje udržel čisté konto. 
Z mužstva naopak po minulé sezóně odešel gólman Josef Macek, který se 
odstěhoval za lukrativní nabídkou do Českých Budějovic a hráč z pole 
Bronislav Kopecký. Během čtrnácti podzimních utkání se na hřišti kvůli 
zranění neobjevil ani Michal Řehák, nejlepší střelec minulé sezóny. Po 
prvním utkání tak byly České Heřmanice na prvním místě při skóre 6:1. 
V utkání s Dolní Dobroučí na skvělý výkon z prvního zápasu hráči bohužel 
nenavázali a přivezli si první prohru. Další čtyři utkání se ale vyvedly a 
České Heřmanice z nich vytěžily maximální počet bodů – 12! V tabulce 
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jsme se tak opět ocitli na prvním místě dva body před favorizovanými 
Libchavami. A přišlo domácí utkání s Řetovou, které znamenalo první 
prohru na domácí půdě od 25.října 2009… Další tři zápasy v Jablonném, 
doma s Albrechticemi a Sopotnicí nám do tabulky přinesly dalších devět 
bodů. A nastal den D, zápas Z – 9.října náš mančaft zavítal do Libchav, kde 
se mohlo potvrdit první místo a odskočit soupeři o pět bodů. Po 
pětačtyřiceti minutách byl ale stav nepříznivý 3:1, a když domácí přidali 
další gól, nepomohla nám už ani branka Aleše Najmana na konečných 4:2. 
Po čtrnácti odehraných zápasech se tak tým Českých Heřmanic nachází na 
druhé příčce za vedoucími Libchavami, na které ztrácí čtyři body. 
Nejlepším střelcem našeho týmu se v podzimní části stal Aleš Najman 
s osmi trefami následovaný Lukášem Hlávkou s pěti zásahy a Janem 
Černínem s góly čtyřmi. Podzimní část nám skončila a my už se tak jenom 
můžeme těšit na jaro a doufat, že České Heřmanice navážou na skvělé 
výkony a budou v jízdě za vysněným postupem pokračovat…  
 

 
Tabulka po posledním podzimním kole 

 
 
 
  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Rk. Tým Záp + 0 - Skóre Body (Prav) 
 

1. Libchavy 14 11 1 2 35: 17 34 ( 13) 
 

2. Čeké.Heřmanice 14 10 0 4 36: 19 30 ( 9) 
 

3. Řetová 14 9 2 3 29: 15 29 ( 8) 
 

4. Dol.Dobrouč 14 8 4 2 34: 15 28 ( 7) 
 

5. Sruby 14 6 5 3 27: 22 23 ( 2) 
 

6. Jablonné n.Orl. 14 6 2 6 30: 22 20 ( -1) 
 

7. Dobříkov B 14 6 2 6 31: 37 20 ( -1) 
 

8. Sopotnice 14 5 2 7 23: 21 17 ( -4) 
 

9. Těchonín 14 5 2 7 25: 32 17 ( -4) 
 

10. Tatenice 14 4 4 6 22: 28 16 ( -5) 
 

11. Brandýs n.Orl. 14 4 3 7 26: 45 15 ( -6) 
 

12. Králíky-Červ.Voda B 14 4 2 8 22: 24 14 ( -7) 
 

13. Dol.Čermná 14 2 4 8 21: 36 10 (-11) 
 

14. Albrechtice 14 0 3 11 18: 46 3 (-18) 
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Myslivcův rok, období podzim 
 

    V minulosti byl podzim časem mysliveckých žní, současně, kdy 
civilizační faktory zejména silniční doprava, zemědělská činnost i nepřízeň 
počasí mají negativní vliv na stavy drobné zvěře, musí myslivci tuto zvěř 
odchovávat a do honitby vypouštět. Můžeme tak pokračovat 
v mysliveckých tradicích a organizovat společné hony s posledními 
lečemi, při kterých se scházejí myslivci, honci a hosté. Úspěšný odchov 
divokých kachen na netřebském rybníku nám umožnil pořádat 4 hlavní 
hony, na kterých byly pěkné výřady 60 – 150 ulovených kachen. Poslední 
leče v heřmanské hospodě byly veselé. Současně se konají hony na 
bažanty, při kterých se snažíme přelstít a ulovit přemnožené lišky a kuny. 
Měsíční noci a sněhovou pokrývku využíváme při lovu divokých prasat, 
které jsou také přemnoženy a působí značné škody zemědělcům. 
    Nástup zimy myslivce nepřekvapil, protože v létě nasušili dostatek 
vojtěškového sena, které v době nouze společně s granulemi vyrobenými 
ze sena a obilí zakládají zvěři do krmelců. Přestože není v honitbě zajíců 
mnoho, mohou nepříjemně překvapit zahrádkáře okusem ovocných 
stromků na neoplocených zahradách. Nezapomeňte tedy stromky včas 
obalit a zajíci si velmi pochutnají i na prořezaných větvích jabloní, které za 
humny ponecháte do jara zajícům k okusu. V případě vysoké sněhové 
pokrývky a silných mrazů nepohrdnou ani otýpkou sena, vyvázanou na 
závětrné straně stromu nebo plotu zahrady. Žádáme s příchodem zimy i 
lyžaře, aby v době strádání zvěře se při sportování vyhýbali krmelcům a 
zvěř příliš nerušili. 
    Zájemcům o zpestření vánočních svátků zvěřinou můžeme v omezeném 
množství nabídnout k odkoupení ulovenou srnčí zvěř nebo divoké prase 
v kůži (myslivecky v dece nebo prasata ve škáře) za prodejní ceny 90 
Kč/kg srnčí a 50 Kč/kg divoké prase. Objednat v předstihu tuto zvěř je 
možné do konce roku na telefonu 606 613 085, myslivecký hospodář Ing. 
Vašina. 
    Myslivci zvou své příznivce k účasti na tradiční myslivecký ples, který 
se uskuteční v sobotu 15. ledna 2011 od 20,00 hodin v sokolovně. 
Místenky budou v prodeji U Labutě 9. ledna od 10,00 hodin a je možné je 
objednat u Zdenka Vostřela na telefonu 608 480 423. 
Těšíme se na Vaši účast a přejeme pěkné Vánoce, pevné zdraví a všem 
společně přírodě a myslivosti zdar! 
 
               Ing. Vašina 
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Pěvecký soubor Johnnyho ovečky 
 
 
 
 

Vás zve na 
předvánoční koncert 

 který se koná 
 
 dne 18.12.2010    v 19 00  

v sále KD v Českých Heřmanicích 
 

Zazní vánoční písně, židovské písně i spirituály 
 

vstupné 40,- Kč           děti do 15 let  zdarma 
 



  

 - 27 -   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Svoz popelnic:  P O N D Ě L Í  
       

Leden 10.1. 24.1.     

Únor 7.2. 21.2.     

Březen 7.3. 21.3.     

Duben 4.4. 18.4.     

Květen 2.5. 16.5. 30.5.    

Červen 13.6. 27.6.     

Červenec 11.7. 25.7.     

Srpen 8.8. 22.8.     

Září 5.9. 19.9.     

Říjen 3.10. 17.10. 31.10.    

Listopad 14.11. 28.11.      

Prosinec 12.12. 26.12.     

       

Svoz plast ů :   S T Ř E D A  
5.1.,  2.2.,  2.3.,  30.3.,  27.4.,  25.5.,  22.6., 

20.7., 17.8., 14.9., 12.10.,  9.11.,  7.12. 

Svoz skla : S T Ř E D A  2.3., 1.6., 31.8., 30.11. 
  

        

Svoz nebezpe čného odpadu :   8. 6.  a  12. 10. 2011 
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